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COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR JUSTITIE 
 

du 

 

MERCREDI 25 JANVIER 2023 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 25 JANUARI 2023 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 14 par Mme Kristien Van Vaerenbergh, 

présidente. 

 

Le texte en italique est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.14 uur en voorgezeten door mevrouw 

Kristien Van Vaerenbergh. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend.  

 

01 Question de Nabil Boukili à Mathieu Michel 

(Digitalisation, Simplification administrative, 

Protection de la vie privée et Régie des 

Bâtiments) sur "L’espionnage avec Pegasus en 

Belgique" (55032782C) 

 

01 Vraag van Nabil Boukili aan Mathieu Michel 

(Digitalisering, Administratieve Vereenvoudiging, 

Privacy en Regie der Gebouwen) over "De 

spionage door middel van de Pegasussoftware in 

België" (55032782C) 

 

01.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Le logiciel 

Pegasus développé par l’entreprise israélienne 

NSO a servi à espionner des politiciens, des 

journalistes et des activistes. Le ministre de la 

Justice m’a indiqué que la Sûreté de l’État n’avait 

pas constaté l'utilisation de logiciels d’espionnage 

contre des cibles belges mais que la menace est 

réelle.  

 

La fille de M. Rusesabagina, opposant au président 

rwandais, a pourtant été espionnée en Belgique 

avec Pegasus. Mme Kanimba se mobilise pour la 

libération de son père, emprisonné depuis août 

2020 au Rwanda. Amnesty International a révélé 

que ses communications avec sa fille ont été mises 

sur écoute. Des traces d’espionnage ont été 

découvertes sur le téléphone de Mme Kanimba le 

14 juin 2021, jour où elle rencontrait la ministre 

belge des Affaires étrangères. Des discussions 

avec des parlementaires européens, avocats ou 

journalistes auraient également été enregistrés. 

Mme Kanimba déclare se sentir en danger et 

dénonce le manque de réaction du gouvernement 

belge. Elle avait annoncé qu’elle porterait plainte. 

 

 

 

 

01.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De 

Pegasussoftware van het Israëlische bedrijf NSO 

werd gebruikt om politici, journalisten en activisten 

te bespioneren. De minister van Justitie heeft mij 

meegedeeld dat de Veiligheid van de Staat het 

gebruik van spionagesoftware tegen Belgische 

doelwitten nog niet zelf had kunnen vaststellen, 

maar dat die dreiging reëel is. 

 

De dochter van de heer Rusesabagina, een 

opposant van de Rwandese president, werd in 

België echter bespioneerd met behulp van 

Pegasus. Mevrouw Kanimba voert campagne om 

haar vader, die sinds augustus 2020 in Rwanda 

vastzit, vrij te krijgen. Amnesty International heeft 

onthuld dat zijn gesprekken met zijn dochter 

afgeluisterd werden. Er werden sporen van 

spionage teruggevonden op de telefoon van 

mevrouw Kanimba op 14 juni 2021, de dag waarop 

zij een ontmoeting had met de Belgische minister 

van Buitenlandse Zaken. Besprekingen met 

Europarlementariërs, advocaten of journalisten 

zouden ook opgenomen zijn. Mevrouw Kanimba 

zegt dat ze het gevoel heeft dat ze in gevaar 

verkeert en hekelt het gebrek aan reactie van de 

Belgische regering. Ze had aangekondigd dat ze 

een klacht zou indienen.  
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Quelles mesures avez-vous prises pour protéger 

les citoyens contre ces pratiques d'espionnage? 

Envisagez-vous d'ouvrir un service où ils pourraient 

vérifier si leur téléphone a été espionné et 

désactiver les applications malveillantes? 

 

Welke maatregelen heeft u genomen om burgers te 

beschermen tegen die spionagepraktijken? Zult u 

een dienst oprichten waar ze zouden kunnen laten 

checken of hun telefoon bespioneerd werd en de 

mobiele malware kunnen laten desactiveren? 

 

01.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): Si la Sûreté de l'État détecte une menace 

contre un Belge, elle informe la personne, les 

administrations et les services de sécurité 

concernés. Elle fait de la prévention auprès des 

groupes plus exposés et via ses brochures. 

 

 

Elle y dit que des informations sensibles 

conservées sur un téléphone sont potentiellement 

menacées et qu'il faut être conscient des risques et 

des mesures de sécurité à appliquer. 

 

 

Ces logiciels sont conçus pour passer inaperçus. 

On peut les détecter mais c'est difficile à faire à 

grande échelle et cela peut créer un faux sentiment 

de sécurité. 

 

 

La Sûreté vérifie des cas spécifiques en cas 

d'indications de menace. Jusqu'à présent, elle a 

analysé tous les GSM soumis avec l'accord du 

propriétaire. 

 

01.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Wanneer de Veiligheid van de Staat een 

dreiging ten aanzien van België detecteert, brengt 

ze de betrokken personen, administraties en 

diensten daarvan op de hoogte. De Veiligheid van 

de Staat doet aan preventie bij de meest 

blootgestelde groepen en via haar brochures.  

 

Daarin staat dat gevoelige informatie die op een 

telefoon opgeslagen wordt, potentieel bedreigd 

wordt en dat men zich bewust moet zijn van de 

risico's en van de veiligheidsmaatregelen die men 

moet nemen.  

 

Die software wordt ontworpen om onopgemerkt te 

blijven. Men kan die programma's opsporen, maar 

het is moeilijk om dat op grote schaal te doen en 

zulke screenings kunnen tot een vals gevoel van 

veiligheid leiden.  

 

De Veiligheid van de Staat verifieert specifieke 

gevallen in geval van aanwijzingen van een 

dreiging. Tot op heden heeft die instantie altijd 

gsm's geanalyseerd met instemming van de 

eigenaar.  

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): J'attends 

l'éclairage du secrétaire d'État Michel auquel j'ai 

aussi posé la question et, si besoin, je reviendrai 

vers vous. 

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ik wacht op de 

toelichting van staatssecretaris Michel, aan wie ik 

de vraag eveneens gesteld heb en indien nodig zal 

ik hierop terugkomen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Question de Barbara Pas à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Les PV dressés par la police bruxelloise et 

qui ne répondent pas aux exigences 

linguistiques" (55033323C) 

 

02 Vraag van Barbara Pas aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De door de Brusselse politie opgestelde 

pv's die niet voldoen aan de taalvereisten" 

(55033323C) 

 

02.01 Barbara Pas (VB): La loi sur l'emploi des 

langues en matière administrative est une loi d'ordre 

public et s'applique également aux fonctionnaires 

de police bruxellois. Ces derniers doivent être 

bilingues. Or, une grande partie des policiers 

bruxellois, principalement francophones, ne 

disposent pas d'un certificat de connaissance de la 

deuxième langue, ne connaissent généralement 

pas le néerlandais et exercent de ce fait la fonction 

illégitimement – du moins dans une zone de police 

bruxelloise. 

 

Cela conduit parfois à des situations inacceptables 

02.01  Barbara Pas (VB): De taalwet in 

bestuurszaken is een wet van openbare orde en 

geldt ook voor Brusselse politieambtenaren. Die 

moeten tweetalig zijn. Een groot deel van de vooral 

Franstalige Brusselse politieambtenaren beschikt 

evenwel niet over een attest over de kennis van de 

tweede taal, kent meestal geen Nederlands en 

oefent in feite het ambt – althans in een Brusselse 

politiezone – op onrechtmatige wijze uit. 

 

 

 

Dat leidt soms tot onaanvaardbare toestanden ten 
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envers les néerlandophones. Il y a quelque temps, 

deux policiers bruxellois, plus ou moins incapables 

de parler néerlandais, ont infligé une amende à un 

néerlandophone pour une infraction du troisième 

degré. L'intéressé avait ignoré les ordres d'un des 

agents, dès lors qu'ils avaient été donnés en 

français et que la personne verbalisée avait 

explicitement déclaré qu'elle était néerlandophone. 

Il ressort clairement du procès-verbal qu'il s'agissait 

d'un problème de langue. Néanmoins, sur la base 

de ce PV, le ministère public a infligé au citoyen 

concerné une amende d'environ 500 euros. 

 

Comment le ministère public traite-t-il les procès-

verbaux rédigés par des policiers bruxellois qui ne 

disposent pas du certificat de langue nécessaire, 

surtout si le procès-verbal lui-même montre que 

cette méconnaissance linguistique est à l'origine de 

l'infraction présumée? Quelle est la valeur juridique 

de ces procès-verbaux qui sont en fait rédigés par 

des personnes incompétentes? Le ministre prend-il 

des mesures à cet égard? 

 

aanzien van Nederlandstaligen. Een tijdje geleden 

bekeurden twee Brusselse agenten, min of meer 

volledig Nederlandsonkundig, een Nederlandstalige 

voor een overtreding van de derde graad. De 

betrokkene had de bevelen van een van de agenten 

genegeerd, omdat ze gegeven waren in het Frans 

en de bekeurde persoon expliciet had aangegeven 

dat hij Nederlandstalig was. Uit het pv was duidelijk 

op te maken dat het hier om een taalprobleem ging. 

Niettemin heeft het openbaar ministerie aan de 

betrokken burger, op basis van dit pv, een boete 

van circa 500 euro gegeven. 

 

Hoe gaat het openbaar ministerie om met pv's die 

zijn opgesteld door Brusselse politieambtenaren die 

niet over het nodige taalattest beschikken, zeker als 

uit het pv zelf blijkt dat dit aan de basis van de 

vermeende overtreding ligt? Wat is de juridische 

waarde van dergelijke pv's die in feite door 

onbevoegde personen zijn opgesteld? Neemt de 

minister maatregelen in dit verband? 

 

02.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Un procès-verbal doit être établi dans 

la bonne langue, conformément à la loi sur l'emploi 

des langues en matière judiciaire. Dans le cas 

contraire, il est nul. En Région de Bruxelles-

Capitale, un procès-verbal doit être établi en 

néerlandais ou en français, en fonction de la langue 

utilisée par la personne concernée dans sa 

déclaration. Le citoyen peut, en vertu de l'article 22, 

demander une traduction au ministère public. Les 

coûts sont à charge de l'État. Si le procès-verbal a 

été établi parce qu'une personne n'aurait pas 

répondu aux injonctions des agents de police, la 

législation sur l'emploi des langues en matière 

administrative doit être également appliquée. Toute 

personne estimant que ses droits linguistiques n'ont 

pas ou pas suffisamment été respectés peut 

contester l'amende. 

 

La question sur la politique de recrutement et les 

connaissances linguistiques à cet égard ne relève 

pas de ma compétence, mais de celle de la ministre 

de l'Intérieur. 

 

02.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Een proces-verbaal moet opgesteld 

worden in de juiste taal zoals voorgeschreven door 

de taalwet inzake rechtzaken. Zoniet is het nietig. In 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest moet een 

proces-verbaal opgesteld worden in het Nederlands 

of in het Frans, naargelang de taal die de betrokken 

persoon gebruikt in zijn of haar verklaring. De 

burger kan conform artikel 22 aan het openbaar 

ministerie een vertaling vragen. De kosten zijn voor 

de Staat. Indien het proces-verbaal opgesteld werd 

omdat een persoon geen gevolg zou hebben 

gegeven aan de bevelen van de politieambtenaren, 

moet ook de wetgeving op het gebruik van de taal in 

bestuurszaken worden toegepast. Iemand die vindt 

dat zijn of haar taalrechten niet of voldoende 

werden gerespecteerd, kan de boete betwisten.   

 

 

De vraag over het rekruteringsbeleid en de 

taalkennis in dat verband valt niet onder mijn 

bevoegdheid, maar onder die van de minister van 

Binnenlandse Zaken. 

 

02.03  Barbara Pas (VB): L'histoire n'était pas 

encore terminée au moment où j'ai déposé ma 

question, car l'intéressé a, de surcroît, reçu une 

SAC de 150 euros, son exigence d'être abordé en 

néerlandais ayant été assimilée à un comportement 

agressif et à un manque de respect. Vivons-nous 

encore au XIXe siècle? Le fait de recevoir une SAC 

lorsque l'on introduit la demande d'être abordé en 

néerlandais est indigne d'un État de droit. Le 

ministre a déclaré à raison que les lois sur l'emploi 

des langues étaient d'ordre public et devaient être 

02.03  Barbara Pas (VB): Het verhaal was nog niet 

af op het moment dat ik mijn vraag indiende, want 

de betrokkene heeft op de koop toe nog een GAS-

boete gekregen van 150 euro, omdat zijn eis om in 

het Nederlands te worden aangesproken, 

gelijkgesteld werd met agressief gedrag en gebrek 

aan respect. Zitten we nog in de 19e eeuw 

misschien? Dat er een GAS-boete wordt gegeven 

als men het verzoek indient om in het Nederlands te 

worden aangesproken, is een rechtsstaat 

onwaardig. De minister heeft terecht gesteld dat de 
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appliquées. Les citoyens ne peuvent se voir infliger 

une amende pour des infractions présumées dont 

l'État est à l'origine. 

 

taalwetten van openbare orde zijn en moeten 

worden toegepast. Burgers mogen niet beboet 

worden voor vermeende vergrijpen waaraan de 

overheid zelf aan de basis ligt.  

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 550335003C de 

M. Boukili est reportée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 550335003C van de 

heer Boukili wordt uitgesteld. 

 

03 Question de Koen Geens à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "L'administration de biens" (55033354C) 

 

03 Vraag van Koen Geens aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De bewindvoering" (55033354C) 

 

03.01 Koen Geens (cd&v): Dans son exposé 

d'orientation politique, le ministre a indiqué que le 

projet de loi et l'arrêté royal relatifs à la 

rémunération des administrateurs de biens avaient 

été examinés au sein d'un groupe de travail et 

soumis au gouvernement. Nous n'avons pourtant vu 

aucun résultat jusqu'à présent. 

 

Le Registre central de protection des personnes 

(RCPP) est entré en vigueur le 1er juin 2021. Il s'agit 

d'une plateforme numérique centralisant les 

dossiers en matière d'administration de biens et 

visant à simplifier la procédure et à la rendre plus 

accessible. Malheureusement, tout le monde n'en 

est pas convaincu. Bien que l'utilisation de la 

plateforme ne soit pas obligatoire pour les 

administrateurs familiaux, le Conseil Supérieur 

National des Personnes Handicapées signale que 

certains juges de paix l'imposent. Par ailleurs, il n'y 

aurait aucune coopération vis-à-vis des 

organisations de personnes souffrant d'un handicap 

pour apporter un soutien à leurs membres dans le 

cadre de cette utilisation. En conséquence, certains 

administrateurs familiaux renoncent à leur mandat. 

 

L'utilisation de la plateforme numérique peut être 

encouragée, mais il faut également faire preuve 

d'humanité dans les dossiers d'administration. Il 

ressort d'un audit du Conseil supérieur de la Justice 

qu'on opte de plus en plus souvent pour des 

administrateurs professionnels, par exemple parce 

que les parents n'ont pas les compétences 

numériques requises. 

 

Quelles initiatives le ministre prendra-t-il afin de 

soutenir les organisations de personnes souffrant 

d'un handicap et les administrateurs familiaux dans 

le cadre de l'utilisation de la plateforme numérique? 

Où en est l'arrêté royal sur le défraiement des 

administrateurs professionnels? Où en est la 

fixation des conditions d'agrément d'un 

administrateur professionnel et la création d'une 

commission fédérale de l'administration? 

 

03.01  Koen Geens (cd&v): De minister heeft in zijn 

beleidsverklaring aangegeven dat het wetsontwerp 

en het KB over de bezoldiging van de 

bewindvoerders in een werkgroep werden 

behandeld en aan de regering werden voorgelegd. 

Toch zien we momenteel nog geen resultaat. 

 

 

Op 1 juni 2021 is het centraal register van 

bescherming van de personen (CRBP) in werking 

getreden. Het gaat om een digitaal platform dat 

dossiers van bewindvoering centraliseert, met de 

bedoeling de procedure te vereenvoudigen en 

toegankelijker te maken. Helaas ervaart niet 

iedereen dat zo. Hoewel het gebruik van het 

platform niet wettelijk verplicht is voor familiale 

bewindvoerders, signaleert de Nationale Hoge Raad 

voor Personen met een Handicap dat sommige 

vrederechters het gebruik ervan toch opleggen. Ook 

zou er geen medewerking zijn verleend aan 

organisaties van personen met een handicap om 

hun leden hierbij te ondersteunen. Het gevolg is dat 

sommige familiale bewindvoerders verzaken aan 

hun mandaat. 

 

Het gebruik van het digitale platform mag worden 

aangemoedigd, maar in bewindvoeringsdossiers 

moet men ook menselijk te werk gaan. Uit een audit 

van de Hoge Raad voor de Justitie blijkt dat steeds 

meer gekozen wordt voor professionele 

bewindvoerders, bijvoorbeeld omdat de ouders niet 

over de nodige digitale vaardigheden beschikken. 

 

 

Welke initiatieven zal de minister nemen om de 

organisaties van personen met een handicap en de 

familiale bewindvoerders te ondersteunen bij het 

gebruik van het digitale platform? Hoever staat hij 

met het KB over de onkostenregeling voor 

professionele bewindvoerders? Hoever staat hij met 

het opstellen van de voorwaarden voor de 

erkenning van een professionele bewindvoerder en 

de oprichting van een federale 

bewindvoeringscommissie? 
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03.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai pas connaissance de justices 

de paix qui imposeraient l'utilisation de la 

plateforme numérique aux administrateurs 

familiaux.  

 

Le Code judiciaire prévoit que toutes les requêtes 

relatives à la protection judiciaire doivent être 

déposées par le biais du registre central. Par la 

suite, l'administrateur familial désigné n'est 

effectivement pas tenu de l'utiliser dans 

l'accomplissement de sa mission. Il ne doit utiliser le 

registre que s'il en a fait expressément la demande. 

L'utilisation systématique du registre présente des 

avantages, tels que des procédures accélérées, la 

réduction des coûts et la possibilité de demander 

des informations immédiatement. 

 

 

Nous avons ajouté des vidéos didactiques et des 

FAQ pour aider les personnes qui n'ont pas 

l'habitude de travailler dans le cadre d'une 

procédure informatisée. J'envisage également 

d'introduire une plateforme de test afin que les gens 

se familiarisent avec la procédure. Les personnes 

qui n'ont pas accès à un ordinateur ou qui ne 

peuvent pas travailler avec un ordinateur peuvent 

remplir les documents nécessaires auprès des 

greffes des justices de paix. Des points de contact 

ont également été mis en place, des guides 

pratiques préparés et des séances d'information 

organisées pour soutenir les administrateurs 

familiaux. Sur le site du SPF Justice, plusieurs 

pages sont consacrées à la protection judiciaire et 

aux rôles des différents acteurs dans cette 

procédure. Des modèles de documents qui peuvent 

être utiles dans les procédures d'administration 

familiale sont également proposés par ce biais. Mon 

administration a également collaboré à la rédaction 

d'un guide pratique pour les administrateurs 

familiaux. Ce guide a été publié sur le site de la 

Fondation Roi Baudouin en décembre 2022. 

 

03.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Ik ben niet op de hoogte van 

vredegerechten die het gebruik van het digitale 

platform voor familiale bewindvoerders zouden 

verplicht stellen.  

 

Het Gerechtelijk Wetboek bepaalt dat alle 

verzoekschriften met betrekking tot de gerechtelijke 

bescherming via het centrale register moeten 

worden ingediend. Daarna is de aangestelde 

familiale bewindvoerder inderdaad geenszins 

verplicht om het te gebruiken bij de uitoefening van 

zijn opdracht. Hij moet het register alleen gebruiken 

als hij er uitdrukkelijk om heeft verzocht. Het 

stelselmatig gebruik van het register biedt wel 

voordelen, zoals versnelde procedures, een 

vermindering van de kosten en de mogelijkheid om 

informatie onmiddellijk op te vragen. 

 

We hebben didactische video's en FAQ's 

toegevoegd om personen te helpen die niet gewend 

zijn om via een geïnformatiseerde procedure te 

werken. Ik overweeg ook de invoering van een 

testplatform, zodat mensen vertrouwd kunnen 

geraken met de procedure. Wie geen toegang heeft 

tot een computer of niet met de computer kan 

werken, kan de benodigde documenten invullen op 

de griffies van de vredegerechten. Er werden ook 

contactpunten ingevoerd, praktische gidsen 

opgesteld en informatiesessies georganiseerd om 

de familiale bewindvoerders te ondersteunen. Op 

de website van de FOD Justitie zijn verschillende 

pagina's gewijd aan de gerechtelijke bescherming 

en aan de rollen van de verschillende actoren in die 

procedure. Via die weg worden ook 

modeldocumenten aangeboden die nuttig kunnen 

zijn bij de familiale bewindvoering. Mijn 

administratie heeft ook meegewerkt aan de opmaak 

van een praktische gids voor familiale 

bewindvoerders, die in december 2022 werd 

gepubliceerd op de website van de Koning 

Boudewijnstichting. 

 

En juin 2022, un groupe de travail a remis son 

rapport final concernant la rémunération des 

administrateurs et la fixation des conditions de leur 

agrément. Le groupe de travail a ensuite poursuivi 

ses travaux jusque fin septembre afin d'éclaircir 

certains points. Le projet d'arrêté royal relatif à la 

rémunération des administrateurs a encore été 

adapté par la suite et a été couplé au projet de loi 

relatif aux conditions d'agrément, que mon 

administration m'a fourni au mois de décembre. 

Dès que les textes auront été examinés par ma 

cellule stratégique et que quelques problèmes 

informatiques auront été résolus, l'avant-projet de 

loi et le projet d'arrêté royal seront soumis à l'avis 

Een werkgroep heeft in juni 2022 een eindverslag 

uitgebracht inzake de vergoeding van de 

bewindvoerders en de vaststelling van de 

voorwaarden voor hun erkenning. De werkgroep 

heeft daarna nog tot eind september voortgewerkt 

om enkele punten uit te klaren. Het ontwerp van KB 

over de vergoeding van de bewindvoerders werd 

nadien nog aangepast en is ook gekoppeld aan het 

wetsontwerp over de erkenningsvoorwaarden, dat 

mijn administratie mij in december heeft bezorgd. 

Zodra het onderzoek van de teksten in mijn 

beleidscel gebeurd is en enkele IT-problemen zijn 

opgelost, zullen het voorontwerp van wet en het 

ontwerp van KB aan de betrokken actoren voor 
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des acteurs concernés. Ensuite, nous transmettrons 

ces textes au gouvernement et au Parlement. 

 

advies worden voorgelegd. Daarna zullen we de 

teksten aan de regering en aan het Parlement 

bezorgen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

04 Question de Koen Geens à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "La condition linguistique à remplir pour 

acquérir la nationalité belge" (55033355C) 

 

04 Vraag van Koen Geens aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De taalvoorwaarde voor het verwerven van 

de Belgische nationaliteit" (55033355C) 

 

04.01  Koen Geens (cd&v): Selon le Code de la 

nationalité belge (CNB), un étranger peut acquérir 

la nationalité belge par le biais d'une procédure de 

déclaration de nationalité, qui prévoit toujours 

comme condition essentielle que l'intéressé apporte 

la preuve de la connaissance d'une des trois 

langues nationales. Celui-ci doit avoir une 

connaissance correspondant au niveau A2 du cadre 

européen de référence pour les langues. À cet 

égard, la réussite du parcours d'intégration civique, 

du parcours d'accueil ou du parcours d'intégration 

pourra servir de preuve. Dans la pratique, il arrive 

toutefois encore que le parquet exige également 

une preuve explicite de cette connaissance. Selon 

un arrêt rendu en 2021 par la cour d'appel de Gand, 

un certificat d'intégration mentionnant explicitement 

le niveau A1 n'est pas conforme aux modalités 

légales; cette décision est source de confusion pour 

les demandeurs. En outre, il est dès lors impossible 

pour les analphabètes d'acquérir la nationalité 

belge. Le ministre peut-il confirmer que le certificat 

d'intégration suffit, indépendamment de la mention 

A1 ou A2? 

 

04.01  Koen Geens (cd&v): Volgens het Wetboek 

Belgische nationaliteit (WBN) kan een vreemdeling 

de Belgische nationaliteit verkrijgen via een 

procedure nationaliteitsverklaring, waarbij steeds 

een bewijs van de kennis van een van de drie 

landstalen een essentiële voorwaarde is. Men dient 

een kennis te hebben van het niveau A2 van het 

Europees referentiekader voor talen en waarvoor 

het succesvol volgen van het inburgeringstraject, 

het onthaaltraject of het integratieparcours als 

bewijs kan gelden. Toch vraagt het parket in de 

praktijk soms ook nog een expliciet bewijs van die 

kennis. In een arrest uit 2021 oordeelde het hof van 

beroep van Gent dat een inburgeringsattest waarop 

expliciet niveau A1 is vermeld, niet in 

overeenstemming is met de wettelijke modaliteiten, 

waardoor een onduidelijke situatie is ontstaan voor 

de aanvragers. Bovendien kunnen daardoor 

analfabeten quasi onmogelijk de Belgische 

nationaliteit verwerven. Kan de minister bevestigen 

dat het inburgeringsattest volstaat, onafhankelijk 

van de vermelding A1 of A2? 

 

04.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Mes services sont au courant de ce 

problème. En principe, l'intégration linguistique est 

avérée par un certificat de niveau A2 du Cadre 

européen de référence pour les langues, 

conformément au Code de la nationalité belge 

(CNB). L'arrêté royal du 14 janvier 2013 prévoit la 

possibilité de fournir la preuve de connaissance 

linguistique en suivant avec succès le trajet 

d'intégration, le parcours d'accueil ou le parcours 

d'intégration. À l'époque, l'une de ces possibilités 

était suffisante, même avec un certificat linguistique 

complémentaire de niveau A1. L'arrêt précité de la 

cour d'appel de Gand a réformé l'ancienne 

jurisprudence, selon laquelle la loi primait sur 

l'arrêté royal. Selon le rapport au Roi de cet arrêté 

royal, les parcours d'intégration peuvent également 

être acceptés comme preuve de la connaissance 

d'une des trois langues nationales pour autant qu'ils 

respectent le niveau A2. Selon cette jurisprudence, 

il n'est donc pas autorisé de produire une preuve du 

suivi avec succès du parcours d'intégration si elle 

ne renvoie qu'au niveau A1. Depuis lors, tous les 

04.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Mijn diensten zijn op de hoogte van 

dit probleem. In principe wordt de taalkundige 

integratie bewezen door een certificaat van 

niveau A2 van het Europees referentiekader voor 

talen, zoals bepaald in het WBN. Bij KB is het 

mogelijk het bewijs van kennis te leveren door het 

inburgeringstraject, onthaaltraject of 

integratieparcours met succes te volgen. Destijds 

was dit voldoende, zelfs met een aanvullend bewijs 

van talenkennis van niveau A1. In het voormelde 

arrest van het hof van beroep te Gent werd de oude 

rechtspraak hervormd, die oordeelde dat de wet 

primeert op het KB. Volgens het verslag aan de 

Koning van dit KB kunnen de integratietrajecten 

eveneens worden aanvaard als bewijs van de 

talenkennis voor zover zij het niveau A2 

respecteren. Volgens deze rechtspraak kan men 

dus geen bewijs van succesvol slagen van het 

integratieparcours voorleggen als het slechts 

refereert aan niveau A1. Sindsdien eisen alle 

parketten van het land dat op de attesten van een 

inburgeringstraject een taalniveau A2 moet worden 
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parquets du pays exigent que les attestations d'un 

trajet d'intégration mentionnent un niveau 

linguistique A2 afin de remplir les conditions 

imposées par le CNB. 

 

vermeld om zo te voldoen aan de voorwaarden van 

het WBN.  

 

L'organisation de ces parcours d'intégration relève 

de la compétence des entités fédérées. Je renvoie 

aux autorités régionales compétentes pour leur 

contenu concret. 

 

Les modalités de preuve de la connaissance d'une 

des langues nationales dans le cadre de l'obtention 

de la nationalité belge ont déjà régulièrement fait 

l'objet de débats au Parlement. Lors d'un précédent 

débat concernant la modification de certains 

aspects du CNB, un amendement visait à assouplir 

les règles pour les analphabètes, rendant la simple 

preuve d'une connaissance orale de niveau A2 

suffisante. Cet amendement fut rejeté à l'époque au 

motif que l'acquisition de la nationalité constitue 

l'aboutissement d'un processus d'intégration, le 

législateur faisant valoir que l'intégration comprend 

la maîtrise écrite d'une des langues nationales et ne 

constitue pas un instrument de promotion de 

l'intégration. 

 

De organisatie van deze integratietrajecten zijn een 

bevoegdheid van de deelstaten en voor de concrete 

invulling ervan verwijs ik naar de bevoegde 

regionale overheden.  

 

Over de bewijsmodaliteiten voor de kennis van een 

van de landstalen in het raam van de Belgische 

nationaliteit is al geregeld gedebatteerd in het 

Parlement. Bij een eerder debat over de wijziging 

van bepaalde aspecten van het WBN beoogde een 

amendement een versoepeling voor analfabeten 

waardoor enkel een bewijs van de mondelinge 

kennis van niveau A2 zou volstaan. Dat 

amendement werd toen verworpen met het 

argument dat het verkrijgen van de nationaliteit 

dient als bekroning van een integratieproces, 

waarbij de wetgever stelt dat de integratie een 

schriftelijke beheersing van een van de landstalen 

omvat en niet als instrument dient om de integratie 

te bevorderen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Khalil Aouasti à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Le manque de greffiers" (55033341C) 

 

05 Vraag van Khalil Aouasti aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "Het tekort aan griffiers" (55033341C) 

 

05.01  Khalil Aouasti (PS): Il y a un manque de 

greffiers au sein des différentes juridictions belges. 

Cela a des conséquences sur le fonctionnement de 

la Justice. Cette situation devient intenable et des 

contentieux sont paralysés à cause de ce manque. 

 

Par arrondissement judiciaire, quel est le taux de 

remplissage du personnel administratif des greffes? 

Des procédures de recrutement sont-elles en 

cours? Quelles mesures immédiates peuvent-elles 

être prises pour faire fonctionner les tribunaux? 

 

05.01  Khalil Aouasti (PS): De verschillende 

Belgische rechtbanken kampen met een tekort aan 

griffiers. Dat heeft gevolgen voor de werking van 

Justitie. De situatie wordt stilaan onhoudbaar en 

verschillende rechtszaken liggen stil door dit tekort.  

 

Welk percentage van de administratieve 

personeelsformatie van de griffies is daadwerkelijk 

ingevuld, opgesplitst per gerechtelijk 

arrondissement? Zijn er momenteel 

aanwervingsprocedures aan de gang? Welke 

maatregelen kunnen er onmiddellijk genomen 

worden om de werking van de rechtbanken te 

verzekeren?  

 

05.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): Actuellement, 90 % des postes prévus 

pour le personnel des greffiers sont pourvus. Mes 

services assurent un suivi permettant de fournir une 

vue d'ensemble sur les postes vacants.  

 

 

La Justice reconnaît le rôle central du greffier en 

prévoyant plusieurs postes à pourvoir. Nous avons 

donc prévu un budget pour des recrutements 

supplémentaires. Il y a actuellement 114 postes 

05.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Momenteel is 90 % van de functies bij het 

personeel van de griffies vervuld. Mijn diensten 

verzekeren de follow-up, waardoor er steeds een 

overzicht van de vacante betrekkingen beschikbaar 

is.  

 

Door verschillende betrekkingen open te stellen 

erkent Justitie dat de griffier een centrale rol vervult. 

We hebben dan ook een budget geoormerkt voor 

extra aanwervingen. Momenteel zijn er 
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vacants pour lesquels la procédure d'affectation est 

lancée ou en cours.  

 

Pour attirer les candidats et outre les publications 

administratives, nous misons sur l'attractivité de la 

fonction et la campagne de marque employeur 

"C'est just". Cette dernière continuera à être 

déployée en 2023. 

 

114 vacatures waarvoor de procedure voor de 

dienstaanwijzing opgestart of lopende is.  

 

Los van de administratieve publicaties zetten we om 

kandidaten aan te trekken in op de aantrekkelijkheid 

van de functie en op de employer branding-

campagne Da's Just. Die campagne zal in 2023 

voortgezet worden.  

 

L'article 330ter du Code judiciaire permet en outre 

de déléguer des membres du personnel 

administratif des greffes à la fonction de greffier. Il y 

a actuellement 298 désignations pour exercer une 

fonction supérieure dans ce cadre.  

 

Artikel 330ter van het Gerechtelijk Wetboek biedt 

bovendien de mogelijkheid om administratieve 

personeelsleden van de griffies de opdracht te 

geven het ambt van griffier uit te oefenen. 

Momenteel zijn er 298 personen aangesteld om in 

dat verband een hogere functie uit te oefenen.  

 

05.03  Khalil Aouasti (PS): Indépendamment du 

recrutement, il est impératif de veiller à compléter 

les équipes dans les tribunaux qui ne fonctionnent 

pas aujourd'hui, notamment par un système de 

mobilité.  

 

05.03  Khalil Aouasti (PS): Los van de aanwerving 

is het absoluut noodzakelijk dat de teams in de 

rechtbanken die momenteel niet functioneren, 

versterkt worden, met name door een systeem van 

mobiliteit. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

06 Interpellations et questions jointes de 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'énième cas 

de violence liée à la drogue à Anvers" 

(55033411C) 

- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La circulaire 

COL 9/2021 (transaction pénale immédiate)" 

(55000368I) 

- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'annonce 

relative à la destruction du modèle d'entreprise 

lié au commerce de drogue" (55033447C) 

- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Les 

incessantes violences liées à la drogue à Anvers 

et les annonces dans la lutte contre ce fléau" 

(55033521C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "Les amendes 

plus lourdes pour les consommateurs de 

drogue" (55033530C) 

- Sophie De Wit à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La création 

d'un fonds des amendes pour la gestion des 

déchets de drogues abandonnés" (55033536C) 

- Marijke Dillen à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'absence de 

désignation d'un procureur portuaire" 

(55000370I) 

 

06 Samengevoegde interpellaties en vragen van 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het zoveelste 

geval van drugsgeweld in Antwerpen" 

(55033411C) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De omzendbrief 

COL 9/2021 (onmiddellijke minnelijke schikking)" 

(55000368I) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De 

aankondiging inzake het kraken van het 

zakenmodel rond drugshandel" (55033447C) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het 

aanhoudende drugsgeweld in Antwerpen en de 

aankondigingen in de strijd hiertegen" 

(55033521C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Hogere boetes 

voor druggebruikers" (55033530C) 

- Sophie De Wit aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "De oprichting 

van een boetefonds voor de opruiming van 

gedumpt drugsafval" (55033536C) 

- Marijke Dillen aan Vincent Van Quickenborne 

(VEM Justitie en Noordzee) over "Het uitblijven 

van de aanstelling van een havenprocureur" 

(55000370I) 

 

06.01  Sophie De Wit (N-VA): Une fillette de onze 

ans est morte récemment à la suite de violences 

liées à la drogue. Vendredi, un bâtiment a encore 

06.01  Sophie De Wit (N-VA): Onlangs is een 

elfjarig meisje gestorven door drugsgeweld. Vrijdag 

nog werd een gebouw beschoten en was er een 
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été visé et une explosion a eu lieu. Les riverains du 

centre d'Anvers ne se sentent plus en sécurité. Le 

ministre a déjà pris certaines mesures, après que 

cette problématique a été ignorée pendant des 

années parce qu'on la considérait comme un 

problème spécifique à Anvers. À long terme, le 

mouvement de rattrapage portera ses fruits mais 

nous devons mettre un terme au narcoterrorisme le 

plus rapidement possible. 

 

Comment le ministre entend-il renforcer les 

services de sécurité locaux le plus rapidement 

possible? Peut-il nous exposer son projet de 

désignation d'un commissaire national aux drogues 

et de création d'un corps de police portuaire? 

 

explosie. De buurtbewoners voelen zich niet meer 

veilig in de Antwerpse binnenstad. De minister zette 

al een aantal stappen, nadat het jarenlang als een 

Antwerps probleem werd afgedaan. Op lange 

termijn zal de inhaalbeweging zijn vruchten 

afwerpen, maar we moeten zo snel mogelijk een 

einde maken aan het narcoterrorisme. 

 

 

 

Hoe wil de minister zo snel mogelijk de lokale 

veiligheidsdienst versterken? Kan hij zijn 

voornemen toelichten om een nationale 

drugscommissaris aan te stellen en een havenkorps 

op te richten? 

 

La semaine dernière, le ministre a lancé l'idée 

d'imposer des amendes de 1 000 euros aux 

consommateurs de cocaïne pris en flagrant délit sur 

l'ensemble du territoire. L'idée que le problème ne 

se situe pas seulement au niveau des producteurs 

et des trafiquants, mais aussi au niveau des 

consommateurs, est bonne. En effet, s'il n'y a pas 

de demande, il n'y a pas besoin d'offre. Le ministre 

compte-t-il mettre à jour la circulaire sur les 

amendes? Le gouvernement s'est-il déjà concerté à 

ce sujet? De quels types de drogues et de quelles 

quantités parlons-nous? 

 

En Flandre, des voix s'élèvent pour demander la 

création d'un fonds des amendes qui permettrait au 

gouvernement de nettoyer les déchets de drogue 

déversés aux frais de ceux qui ont été condamnés 

pour des faits liés à la drogue. Le fonds pourrait 

également être utilisé pour la prévention et le 

conseil aux victimes de la violence liée à la drogue. 

Qu'en pense le ministre?  

 

La précédente secrétaire d'État au Budget était 

réticente face à cette idée. Le ministre s'est-il déjà 

concerté avec la nouvelle secrétaire d'État au 

Budget à ce sujet?  
 

Vorige week lanceerde de minister het idee om 

boetes van 1.000 euro aan betrapte 

cocaïnegebruikers over heel het grondgebied op te 

leggen. Het inzicht dat het probleem niet alleen ligt 

bij de producenten en handelaars, maar ook bij de 

gebruikers, is goed. Als er geen vraag is, is er 

immers ook geen aanbod nodig. Zal hij de 

rondzendbrief over de boetes aanpassen? Werd dit 

al overlegd in de regering? Over welke soorten 

drugs en hoeveelheden gaat het? 

 

 

 

In Vlaanderen wordt gepleit voor de oprichting van 

een boetefonds dat de overheid in staat moet 

stellen om gestort drugsafval op kosten van 

drugsveroordeelden op te ruimen. Het fonds zou 

ook gebruikt kunnen worden voor preventie en de 

begeleiding van slachtoffers van drugsgeweld. Wat 

denkt de minister daarvan?  

 

 

De vorige staatssecretaris van Begroting was een 

koele minnaar van dit idee. Heeft de minister 

hierover reeds overlegd met de nieuwe 

staatssecretaris van Begroting?  

 

06.02  Marijke Dillen (VB): Le ministre, soutenu 

par le premier ministre, plaide en faveur d'amendes 

jusqu'à 1 000 euros pour les consommateurs de 

drogues dures pris sur le fait. La circulaire 

COL 9/2021 prévoit déjà des amendes pour les 

infractions à la législation en matière de drogues, 

mais les quantités de consommation fixées à cet 

égard sont 20 fois plus élevées qu'aux Pays-Bas et 

les amendes sont très faibles. Quand le ministre 

traduira-t-il son annonce en politique et comment 

celle-ci se présentera-t-elle? 

 

Le ministre entend également saisir 20 % du trafic 

de stupéfiants afin de briser le modèle économique 

de la mafia. Le ministre peut-il apporter des 

06.02  Marijke Dillen (VB): De minister, gesteund 

door de premier, pleit voor boetes tot 1.000 euro 

voor betrapte gebruikers van harddrugs. In de 

rondzendbrief COL 9/2021 worden al geldboetes 

bepaald voor inbreuken op de drugswetgeving, 

maar de gebruikershoeveelheden liggen daarbij tot 

20 keer hoger dan in Nederland en de boetes zijn 

bijzonder laag. Wanneer zal de minister zijn 

aankondiging omzetten in beleid en hoe zal dat 

eruitzien? 

 

 

De minister wil ook 20 procent van de drugstrafiek 

in beslag nemen om zo het zakenmodel van de 

maffia te kraken. Kan de minister dit toelichten? 
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précisions à cet égard? Comment compte-t-il rendre 

les conteneurs plus intelligents? Comment 

abordera-t-il la question des caméras obligatoires et 

des identifications biométriques dans les ports et les 

entreprises portuaires à l'échelon européen?  

 

Le ministre peut-il fournir des explications sur la 

fonction de commissaire national aux drogues et le 

corps de police portuaire? Compte tenu de 

l'urgence, quelles mesures va-t-il prendre à brève 

échéance? 

 

Quand désignera-t-on enfin le procureur portuaire 

chargé de faire coopérer le parquet, la police, la 

douane et d'autres services dans le cadre du 

Stroomplan XXL? 

 

Hoe wil hij containers intelligenter maken? Hoe zal 

hij de verplichte camera's en biometrische 

identificaties in havens en bij havenbedrijven 

aankaarten op Europees niveau? 

 

 

Kan de minister de functie van nationale 

drugscommissaris en een havenkorps toelichten? 

Hoe zal hij, gelet op de hoogdringendheid, ingrijpen 

op heel korte termijn? 

 

 

Wanneer zal eindelijk de havenprocureur worden 

aangesteld die parket, politie, douane en andere 

diensten in het Stroomplan XXL moet laten 

samenwerken? 

 

06.03 Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Outre les remplacements individuels, 

195 ETP viendront renforcer la PJF au cours des 

deux prochaines années. Celle-ci comptera donc, à 

la fin de la législature en cours, 409 unités de plus 

qu'au début. En matière de renforcement, la priorité 

sera accordée à PJF d'Anvers et à la PJF de 

Bruxelles. Sur les 195 postes vacants, 111 ont déjà 

fait l'objet d'un appel à candidats et nous avons 

reçu 185 candidatures. À la PJF d'Anvers, 

33 postes ont été déclarés vacants et nous avons 

reçu 31 candidatures. Les sélections sont en cours.  

 

 

La ministre de l'Intérieur a prévu un renforcement 

de la police de la navigation, avec un renforcement 

structurel de 20 ETP depuis décembre 2022. 

Chaque jour, des candidats de la réserve fédérale 

sont orientés vers la police d'Anvers, ce qui permet 

la présence, dans le port, durant la nuit, de 

plusieurs équipes supplémentaires, travaillant en 

coordination avec les douanes. Des discussions 

sont également en cours en vue d'un nouveau 

renforcement structurel dans la zone portuaire. 

 

Le plan pluriannuel de la police fédérale prévoit une 

augmentation de l'effectif pour atteindre 13 109 

personnes fin 2024, soit près de 1 000 personnes 

de plus qu'au début de la législature. 

 

Le plan national de sécurité est un plan stratégique 

de la police, et non un plan du ministère de la 

Justice. 

 

Vendredi dernier, le Conseil des ministres restreint 

a décidé de désigner un commissaire national 

"drogue" et un adjoint. Ce commissaire national 

"drogue" sera adjoint aux ministres de l'Intérieur, de 

la Santé publique, des Finances et de la Justice. Sa 

tâche consistera essentiellement à assurer une 

coordination transversale de la prévention et du 

06.03 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Naast de één op één vervanging 

wordt de FGP de komende twee jaar versterkt met 

195 vte's. Ze zal daardoor op het eind van deze 

regeerperiode 409 eenheden meer tellen dan bij het 

begin ervan. De versterking zal bij voorrang worden 

toegekend aan de FGP Antwerpen en de FGP 

Brussel. Van de 195 plaatsen zijn er al 

111 vacatures gelanceerd, waarvoor er 

185 kandidaturen binnenkwamen. Bij de FGP 

Antwerpen werden 33 vacatures opengesteld, 

waarvoor 31 kandidaatstellingen binnenkwamen. 

De selecties lopen volop.  

 

De minister van Binnenlandse Zaken heeft voorzien 

in versterking bij de scheepvaartpolitie. Er is een 

structuurversterking van 20 vte's sinds december 

2022. De federale reserve wordt dagelijks 

georiënteerd naar Antwerpen, waardoor er 's nachts 

meerdere extra ploegen in de haven aanwezig zijn, 

in afstemming met de douane. Tevens loopt er een 

discussie voor verdere structurele versterking in het 

havengebied. 

 

 

Het meerjarenplan van de federale politie voorziet in 

een personeelsaangroei tot 13.109 eind 2024, bijna 

1.000 meer dan bij het begin van de regeerperiode. 

 

 

Het Nationaal Veiligheidsplan is een strategisch 

politieplan, geen plan van het ministerie van Justitie. 

 

 

Het kernkabinet heeft vorige vrijdag de beslissing 

genomen tot aanstelling van een nationale 

drugscommissaris en een adjunct. De nationale 

drugscommissaris zal worden toegevoegd aan de 

ministers van Binnenlandse Zaken, 

Volksgezondheid, Financiën en Justitie. De taak 

bestaat in hoofdzaak uit transversale coördinatie 
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maintien de l'ordre en matière de trafic, d'infiltration 

dans les secteurs public et privé et de violence. 

Cette personne ne sera pas un maillon 

supplémentaire de la chaîne, mais elle veillera à 

une meilleure interconnexion entre les maillons 

existants.  

 

van de preventie en handhaving op het vlak van de 

handel, de infiltratie in publieke en private sectoren, 

en het geweld. De persoon zal geen nieuwe, 

bijkomende schakel in de keten zijn, maar zal mee 

ervoor zorgen dat de huidige schakels nog beter op 

elkaar aansluiten. 

 

Le commissaire se concertera également avec des 

partenaires privés tels que les entreprises 

portuaires. Il s'agit en fait de la poursuite de 

l'exécution du Stroomplan XXL. Le commissaire 

sera en contact permanent avec les représentants 

des entités fédérées et des pouvoirs locaux. En 

guise d'appui, nous prévoyons la création d'un 

commissariat aux drogues au sein duquel 

travailleraient plusieurs collaborateurs experts. 

 

Le commissaire aux drogues sera de préférence un 

magistrat et ses coûts salariaux seront supportés 

par la Justice. Les autres coûts salariaux et frais de 

fonctionnement seront répartis de manière égale 

entre les départements compétents. 

 

Je suis au courant de la problématique concernant 

le fonds des amendes. Actuellement, la Justice 

supporte déjà tous les frais de déblaiement. Ces 

frais sont récupérés en cas de condamnation mais 

dans de nombreux cas, aucun responsable n'est 

identifié. L'objection qui est formulée par rapport à 

un fond des amendes en matière de drogues ou un 

fonds d'assainissement en matière de drogues 

concerne entre autres la loi du 22 mai 2003, qui 

impose des limitations restrictives aux fonds 

budgétaires.  

 

Je suis disposé à contribuer à la réflexion 

concernant des alternatives. Ma collègue flamande 

souhaite qu'une solution soit recherchée au niveau 

interfédéral et y associer d'autres partenaires. La 

proposition est à l'ordre du jour d'une prochaine 

concertation entre la Justice, les entités fédérées et 

le Collège des procureurs généraux. 

 

À partir de 2023, des moyens supplémentaires ont 

été dégagés pour renforcer le parquet d'Anvers et 

celui du Limbourg et intensifier la lutte contre la 

criminalité liée à la drogue. Le procureur portuaire 

est une équipe qui travaillera au sein du parquet 

d'Anvers actuel. Le 13 janvier 2023, cinq emplois 

vacants de substitut du procureur du Roi pour le 

parquet d'Anvers et un emploi vacant pour le 

parquet du Limbourg ont été publiés au Moniteur 

belge. 

 

De commissaris zal ook met private partners 

overleggen, zoals de havenbedrijven. Eigenlijk is 

het de verdere uitvoering van het Stroomplan XXL. 

De commissaris zal permanent in contact staan met 

de vertegenwoordigers van de deelstaten en de 

lokale besturen. Ter ondersteuning voorzien we in 

de oprichting van een drugscommissariaat met een 

aantal medewerkers-experts. 

 

 

De drugscommissaris is bij voorkeur een magistraat 

en de loonkosten worden gedragen door Justitie. 

De andere loonkosten en werkingsmiddelen worden 

gelijk verdeeld onder de bevoegde departementen. 

 

 

Ik ken de problematiek in verband met het 

boetefonds. Justitie staat vandaag al in voor alle 

opruimkosten. Bij een veroordeling worden ze 

teruggevorderd, maar in veel gevallen worden er 

echter geen verantwoordelijken gevonden. Het 

bezwaar tegen een drugsboetefonds of 

drugssaneringsfonds is onder meer de wet van 

22 mei 2003, die restrictieve beperkingen oplegt 

aan begrotingsfondsen.  

 

 

 

Ik ben bereid om mee na te denken over 

alternatieven. Mijn Vlaamse collega wil een 

interfederale oplossing zoeken en ook andere 

partners erbij betrekken. Het voorstel staat op de 

agenda van een volgend overleg tussen Justitie, de 

deelstaten en het College van procureurs-generaal. 

 

 

Vanaf 2023 zijn er extra middelen uitgetrokken om 

het parket van Antwerpen en Limburg te versterken 

om de strijd tegen de drugscriminaliteit op te 

voeren. De havenprocureur is een team, dat binnen 

het huidige parket van Antwerpen zal werken. Op 

13 januari 2023 werden vijf vacante plaatsen van 

substituut-procureur des Konings voor het parket 

van Antwerpen en een vacante plaats voor het 

parket van Limburg gepubliceerd in het Belgisch 

Staatsblad. 

 

Les propositions de modification de la COL 9/2021 

sont examinées par le Collège des procureurs 

généraux et le ministère public. Je souhaite porter 

les amendes pour la possession ou la 

De voorstellen voor de aanpassing van de 

COL 9/2021 worden besproken door het College 

van procureurs-generaal en het openbaar 

ministerie. Ik wil de boetes voor het bezit of gebruik 
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consommation de cocaïne de 150 ou 300 euros à 

1 000 euros. Le système d'amendes doit également 

pouvoir être appliqué plus largement, en dehors des 

festivals ou des événements. Ceux qui ne paient 

pas seront cités à comparaître. Mais pour ne pas 

surcharger les tribunaux, je souhaite que l'ordre de 

paiement, tel qu'il existe déjà pour les infractions 

routières, soit étendu à ces amendes. Une initiative 

législative est requise à cet effet. 

 

Grâce au système d'application générale des 

amendes, la consommation problématique sera 

détectée plus rapidement. Nous demandons aux 

procureurs d'assurer un aiguillage approprié vers 

les services d'aide. Le parquet veillera, en 

collaboration avec la police, à la mise en place d'un 

système de triage permettant d'orienter les 

consommateurs problématiques. Il va de soi qu'une 

offre suffisante des services d'aide aux 

toxicomanes est nécessaire à cet effet. 

 

Au cours des deux dernières années, nous avons 

prévu des moyens supplémentaires pour les 

chambres de traitement de la toxicomanie. Le 

contexte local doit évidemment pouvoir être pris en 

compte. Le procureur, la police et le bourgmestre 

doivent déterminer où et quand cela est nécessaire. 

La directive sera modifiée sur ce point. 

 

La plupart des drogues qui entrent par le port 

repartent ailleurs en Europe. 

 

van cocaïne optrekken van 150 of 300 euro naar 

1.000 euro. Het boetesysteem moet ook breder 

kunnen worden toegepast, los van festivals of 

evenementen. Wie niet betaalt, wordt gedagvaard. 

Maar om de rechtbanken niet te overbelasten, wil ik 

het bevel tot betalen, zoals dat nu bestaat voor 

verkeersovertredingen, uitbreiden tot deze boetes. 

Daar is een wetgevend initiatief voor nodig. 

 

 

Door het systeem van algemene beboeting zal 

problematisch gebruik sneller aan de oppervlakte 

komen. Wij vragen de procureurs om voor een 

goede verwijzing naar de hulpverlening te zorgen. 

Het parket zal samen met de politie zorgen voor 

een triagesysteem om problematische gebruikers 

door te verwijzen. Voldoende aanbod binnen de 

drugshulpverlening is natuurlijk een voorwaarde. 

 

 

 

In de voorbije twee jaar hebben wij in extra 

middelen voorzien voor de 

drugsbehandelingskamers. Natuurlijk moet er 

rekening kunnen worden gehouden met de lokale 

context. De procureur, politie en burgemeester 

moeten bepalen waar en wanneer dit noodzakelijk 

is. De richtlijn wordt ter zake aangepast. 

 

Het merendeel van de drugs dat via de haven 

binnenkomt, gaat naar elders in Europa. 

 

L'extension du champ d'application du code ISPS 

doit se faire au niveau international avec 

l'Organisation maritime internationale (OMI). La 

Belgique est l'un des premiers pays à avoir déjà 

étendu le code ISPS au crime organisé grâce à la 

loi sur la sécurité maritime. 

 

En juin 2022, j'ai rencontré les représentants du 

Brésil, de la Colombie, du Panama, du Mexique, de 

l'Équateur et du Costa Rica à l'OMI, le secrétaire 

d'État britannique aux Transports de l'époque et 

M. Kitack Lim, le secrétaire général de l'OMI. 

 

 

 

Le plan d'action des six pays de la coalition 

antinarcotique indique que nous étudierons la 

manière dont le code ISPS peut être utilisé pour 

accroître la résistance contre le crime organisé. 

Lors de ma visite aux États-Unis en octobre 2022, 

j'ai plaidé en ce sens auprès des plus hauts 

responsables de la sécurité. Le bourgmestre 

d'Anvers a également fait un plaidoyer similaire aux 

États-Unis. 

 

Lors de nos entretiens avec les armateurs, nous 

De uitbreiding van het toepassingsgebied van de 

ISPS-code moet op internationaal niveau gebeuren 

met de Internationale Maritieme Organisatie. Als 

een van de eerste landen heeft België de ISPS-

code via de wet maritieme beveiliging al uitgebreid 

naar de georganiseerde misdaad. 

 

In juni 2022 heb ik gesproken met de 

vertegenwoordigers van Brazilië, Colombia, 

Panama, Mexico, Ecuador en Costa Rica bij de 

Internationale Maritieme Organisatie (IMO), met de 

toenmalige Britse staatssecretaris voor Transport 

en met de heer Kitack Lim, de secretaris-generaal 

van de IMO. 

 

In het actieplan van de zes landen van de anti-

narcocoalitie staat dat we zullen onderzoeken hoe 

de ISPS-code kan worden gebruikt om de 

weerbaarheid tegen de georganiseerde misdaad te 

verhogen. Tijdens mijn bezoek aan de VS in 

oktober 2022 heb ik daarvoor gepleit bij de hoogste 

verantwoordelijken van de veiligheidsdienst. Ook de 

burgemeester van Antwerpen heeft in de VS een 

gelijkaardig pleidooi gehouden. 

 

Tijdens onze gesprekken met de rederijen werd 
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avons demandé leur soutien pour l'extension du 

code ISPS. Nous réitérerons cette demande lors de 

l'événement du 17 février 2023 et nous conclurons 

également des accords sur les conteneurs 

intelligents. En juin 2023, nous lancerons un appel 

au soutien de cette initiative lors de la réunion du 

Comité de la sécurité maritime. En novembre 2023, 

nous soumettrons une demande à l'OMI. 

 

steun gevraagd voor de uitbreiding van de ISPS-

code. We zullen die vraag herhalen op het 

evenement van 17 februari 2023 en ook afspraken 

maken over de slimme containers. In juni 2023 

zullen wij tijdens het Maritime Safety Committee 

steun vragen voor dit initiatief. In november 2023 

zullen wij een submissie indienen bij de IMO. 

 

En ce qui concerne le screening du personnel, la 

DG Navigation a effectué une analyse des risques, 

qui a mené à une analyse de la menace. Une 

analyse de l'impact suivra, pour connaître le 

nombre de personnes occupant une fonction 

critique. Nous avons demandé aux entreprises 

portuaires de désigner un officier de sécurité. Cet 

officier obtiendra une habilitation de sécurité. Il est 

également demandé aux services publics des 

comités locaux et à l'autorité nationale pour la 

sécurité maritime de fournir les habilitations 

nécessaires aux membres du personnel. Nous 

mettons la procédure au point en concertation avec 

les partenaires sociaux. 

 

Wat de screening van het personeel betreft, heeft 

de DG Scheepvaart een risicoanalyse uitgevoerd, 

die resulteerde in een dreigingsanalyse. Nu volgt de 

impactanalyse om te weten hoeveel mensen in een 

kritieke functie zijn tewerkgesteld. Wij hebben de 

havenbedrijven gevraagd een veiligheidsofficier aan 

te stellen. Deze officier zal een 

veiligheidsmachtiging krijgen. Ook aan de 

overheidsdiensten in de lokale comités en de 

nationale autoriteit voor maritieme beveiliging is 

gevraagd om personeelsleden de nodige 

machtigingen te geven. We overleggen met de 

sociale partners over de procedure. 

 

06.04  Sophie De Wit (N-VA): Je trouve curieux 

que le ministre parle d'une discussion avec la 

ministre Verlinden au sujet d'un renforcement. 

J'escomptais plutôt le mot "concertation". N'êtes-

vous donc pas d'accord? 

 

Un fonds d'amendes n'est pas évident car la loi de 

2003 interdit la création de fonds budgétaires. Je 

fais référence au fonds pro deo, qui a bien vu le 

jour. C'est donc possible, si l'on s'y prend de la 

bonne manière. 

 

L'extension des amendes vaut-elle également pour 

d'autres drogues, ou uniquement pour la cocaïne? 

Le ministre n'a pas répondu à cette question. Il est 

regrettable que l'offre d'emploi pour un procureur du 

port n'ait été publiée qu'en janvier, mais mieux vaut 

tard que jamais. 

 

06.04  Sophie De Wit (N-VA): Dat de minister 

spreekt over een discussie met minister Verlinden 

over de verdere versterking, vind ik vreemd. Ik zou 

het woord overleg verwachten. Is er dan geen 

eensgezindheid? 

 

Een boetefonds is niet evident omdat men volgens 

de wet van 2003 geen begrotingsfonds mag 

oprichten. Ik verwijs naar het pro-Deofonds, dat er 

wel is gekomen. Het kan dus wel, als het op de 

juiste manier wordt aangepakt. 

 

Geldt de uitbreiding ook voor andere drugs, of 

alleen voor cocaïne? Daar heeft de minister niet op 

geantwoord. Het is jammer dat de vacature voor 

havenprocureur pas in januari is gepubliceerd, maar 

beter laat dan nooit. 

 

06.05  Marijke Dillen (VB): Ce n'est pas que le 

ministre ne fait rien, mais ce qu'il fait ne suffit pas. 

Les citoyens attendent des résultats concrets 

prochainement. Le problème ne cesse de s'étendre, 

aux communes périphériques d'Anvers et à d'autres 

villes. 

 

Le corps portuaire est en fait un renforcement de la 

police maritime, qui souffre d'un grand manque de 

personnel. Je souhaite au ministre tout le succès 

possible dans la réalisation de cet objectif. 

 

Selon le ministre, une saisie de 20 % du trafic de 

drogue est suffisante pour briser le modèle 

économique du trafic. Je ne pense pas que ce soit 

06.05  Marijke Dillen (VB): Het is niet dat de 

minister niets doet, maar het blijft onvoldoende. De 

burger verwacht snel concrete resultaten. De 

problematiek dijt steeds verder uit, naar de 

Antwerpse randgemeenten en andere steden. 

 

 

Het havenkorps is eigenlijk een versterking van de 

scheepvaartpolitie, waar veel mankracht te kort is. 

Ik wens de minister veel succes toe om dat te 

kunnen realiseren. 

 

Volgens de minister is een inbeslagname van 20 % 

van de drugstrafiek voldoende om het zakenmodel 

van de drugshandel te kraken. Ik vind dat niet 
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assez ambitieux; saisir plus de 20 % devrait être 

possible. 

 

Je serais curieuse de prendre connaissance de la 

COL 9/2021 modifiée. Je me demande moi aussi si 

les amendes plus élevées s'appliqueront 

uniquement à la cocaïne ou également aux autres 

drogues. Je suis ravie que l'on accorde plus 

d'attention aux consommateurs, dès lors qu'ils 

portent une responsabilité écrasante. Pour alléger 

la charge des tribunaux, le ministre souhaite 

travailler avec des contraintes. Nous sommes 

curieux de voir le texte de loi à ce sujet. 

 

ambitieus genoeg, er moet meer mogelijk zijn dan 

20 %. 

 

Ik ben benieuwd naar de aanpassing van de 

COL 9/2021. Ook ik vraag me af of de hogere 

boetes enkel voor cocaïne of ook voor andere drugs 

zullen gelden. Ik ben blij dat er meer aandacht naar 

de gebruikers gaat, want zij dragen een 

verpletterende verantwoordelijkheid. Om de 

rechtbanken te ontlasten, wil de minister werken 

met dwangbevelen. Wij zijn benieuwd naar de 

wettekst daarover. 

 

Motions 

 

Moties 

 

La présidente: En conclusion de cette discussion 

les motions suivantes ont été déposées. 

 

De voorzitster: Tot besluit van deze bespreking 

werden volgende moties ingediend. 

 

Une première motion de recommandation a été 

déposée par Mme Marijke Dillen et est libellée 

comme suit: 

"La Chambre, 

ayant entendu l’interpellation de Mme Marijke Dillen 

et la réponse du vice-premier ministre et ministre de 

la Justice et de la Mer du Nord, 

- considérant qu'à la suite des récentes violences 

liées à la drogue ayant entraîné le décès d'une 

fillette de onze ans, le ministre de la Justice a 

annoncé dans les médias que tous les 

consommateurs de drogues dures, en particulier de 

cocaïne, se verraient infliger une amende pouvant 

aller jusqu'à 1 000 euros; 

- considérant que ces annonces sont à cent lieues 

de la teneur de la circulaire COL 9/2021 qui prévoit 

une amende de seulement 300 euros pour la 

possession de jusqu'à 10 grammes de cocaïne; 

 

- considérant qu’outre les amendes particulièrement 

modestes indiquées dans la circulaire, les quantités 

par consommateur qui y sont mentionnées doivent 

être réduites de manière drastique, d’autant que 

force est de constater qu'aux Pays-Bas, la quantité 

de cocaïne par consommateur est fixée à 

0,5 gramme, soit plus de 20 fois moins que la 

quantité maximale par consommateur indiquée 

dans la COL 9/2021; 

- considérant que les annonces et déclarations du 

ministre de la Justice devraient être suivies d'effets; 

 

 

demande au gouvernement de mettre en œuvre 

sans délai toutes les annonces du ministre de la 

Justice, d'adapter la COL 9/2021 en fonction de ces 

annonces et de veiller ainsi à ce que les amendes 

indiquées dans la COL 9/2021 soient augmentées 

de manière significative et à ce que les quantités 

"autorisées" par consommateur pouvant faire l'objet 

Een eerste motie van aanbeveling werd ingediend 

door mevrouw Marijke Dillen en luidt als volgt: 

 

"De Kamer, 

gehoord de interpellatie van mevrouw Marijke Dillen 

en het antwoord van de vice-eersteminister en 

minister van Justitie en Noordzee, 

- overwegende dat de minister van Justitie naar 

aanleiding van het recente drugsgeweld met als 

trieste dieptepunt de dood van een elfjarig meisje, in 

de media aankondigde dat alle gebruikers van 

harddrugs, in het bijzonder cocaïne, een geldboete 

tot 1.000 euro moeten betalen; 

 

- overwegende dat deze aankondigingen mijlenver 

verwijderd zijn van de inhoud van de omzendbrief 

COL 9/2021 waarin voor het bezit van maar liefst 

10 gram cocaïne slechts een geldboete is voorzien 

van 300 euro; 

- overwegende dat ook naast de bijzonder lage 

boetes zoals vermeld in de omzendbrief, de 

gebruikershoeveelheden die daarin staan vermeld 

drastisch dienen te worden verlaagd, waarbij te 

meer dient vastgesteld dat de 

gebruikershoeveelheid cocaïne in Nederland wordt 

bepaald op 0,5 gram, waarmee dit maar liefst 

20 keer lager ligt dan de in de COL 9/2021 

ingevoerde maximum gebruikershoeveelheid; 

- overwegende dat de aankondigingen en woorden 

van de minister van Justitie ook eens mogen 

resulteren in daden; 

 

vraagt de regering per direct werk te maken van alle 

aankondigingen van de minister van Justitie, de 

COL 9/2021 aan te passen in het licht van deze 

aankondigingen en er aldus voor te zorgen dat 

zowel de boetes zoals vermeld in de COL 9/2021 

aanzienlijk worden verhoogd, alsmede de vermelde 

'toegelaten' gebruikershoeveelheden – om in 
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d'une transaction pénale immédiate qui y sont 

mentionnées, soient fortement réduites." 

 

aanmerking te komen tot de onmiddellijke 

minnelijke schikking – aanzienlijk worden verlaagd." 

 

Une motion pure et simple a été déposée par 

M. Christian Leysen. 

 

Een eenvoudige motie werd ingediend door de heer 

Christian Leysen. 

 

Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La 

discussion est close. 

 

Over de moties zal later worden gestemd. De 

bespreking is gesloten. 

 

Une deuxième motion de recommandation a été 

déposée par Mme Marijke Dillen et est libellée 

comme suit: 

"La Chambre, 

ayant entendu l’interpellation de Mme Marijke Dillen 

et la réponse du vice-premier ministre et ministre de 

la Justice et de la Mer du Nord, 

- considérant que, dès 2018, il était question, dans 

le cadre du Stroomplan élaboré, de la désignation 

d’un procureur portuaire; 

- considérant que la désignation du procureur 

portuaire est particulièrement importante dans la 

lutte contre la violence liée à la drogue et, partant, 

contre les mafias de la drogue; 

- considérant que la zone portuaire s’étend en effet 

sur les provinces de Flandre orientale et d’Anvers, 

de sorte que plusieurs juges d’instruction et 

tribunaux sont compétents pour connaître 

d’éventuels délits commis dans les différentes 

provinces; 

- considérant que la désignation d’un procureur 

portuaire peut répondre à la problématique précitée; 

 

- considérant qu’il a été fait allusion à la mise en 

place d’un procureur portuaire non seulement à 

l’occasion du Stroomplan élaboré en 2018, mais 

également dans l’exposé d’orientation politique du 

ministre de la Justice en novembre 2020; 

- considérant que, par la suite, et nonobstant près 

de trois ans d’annonces, aucun procureur portuaire 

n’a encore été désigné à ce jour; 

 

 

demande au gouvernement 

- de prendre immédiatement toutes les initiatives 

nécessaires afin qu’un procureur portuaire soit 

désigné dans les plus brefs délais; 

- de veiller également à ce qu’un réseau d’appui, 

comprenant au moins les cinq magistrats du 

parquet et 15 collaborateurs annoncés, soit 

constitué autour de ce procureur portuaire." 

 

Een tweede motie van aanbeveling werd ingediend 

door mevrouw Marijke Dillen en luidt als volgt: 

 

"De Kamer, 

gehoord de interpellatie van mevrouw Marijke Dillen 

en het antwoord van de vice-eersteminister en 

minister van Justitie en Noordzee, 

- overwegende dat er reeds in 2018, in het kader 

van het opgestelde Stroomplan, sprake was van de 

aanstelling van een havenprocureur; 

- overwegende dat de aanstelling van de 

havenprocureur bijzonder belangrijk is bij de 

bestrijding van het drugsgeweld, en ipso facto de 

aanpak van de drugsmaffia;  

- overwegende dat immers het havengebied zich 

uitstrekt over de provincies Oost-Vlaanderen en 

Antwerpen, waardoor verschillende 

onderzoeksrechters en rechtbanken bevoegd zijn 

om kennis te nemen van eventuele misdrijven die 

zich afspelen binnen de onderscheiden provincies;  

- overwegende dat de aanstelling van een 

havenprocureur kan tegemoetkomen aan deze 

voormelde problematiek;  

- overwegende dat niet alleen naar aanleiding van 

het uitgewerkte Stroomplan in 2018, maar tevens in 

de beleidsverklaring van de minister van Justitie in 

november 2020 melding werd gemaakt van het 

invoeren van een havenprocureur;  

- overwegende dat er naderhand, en 

niettegenstaande bijna drie jaar aankondigingen, op 

heden nog steeds geen havenprocureur werd 

aangesteld; 

 

vraagt de regering 

- per direct alle nodige initiatieven te nemen zodat 

binnen de kortst mogelijke tijd een havenprocureur 

wordt aangesteld; 

- tevens ervoor te zorgen dat een ondersteunend 

netwerk wordt uitgebouwd rond deze 

havenprocureur met minstens de aangekondigde 

vijf parketmagistraten en vijftien medewerkers." 

 

Une motion pure et simple a été déposée par 

M. Christian Leysen. 

 

Een eenvoudige motie werd ingediend door de heer 

Christian Leysen. 

 

Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La 

discussion est close. 

 

Over de moties zal later worden gestemd. De 

bespreking is gesloten. 

 

07 Question de Marijke Dillen à Vincent 07 Vraag van Marijke Dillen aan Vincent 
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Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Les chambres de traitement de la 

toxicomanie et le rôle des maisons de justice" 

(55033443C) 

 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De drugopvolgingskamers en de rol van de 

justitiehuizen" (55033443C) 

 

07.01  Marijke Dillen (VB): Actuellement, les 

maisons de justice coopèrent sur base volontaire 

avec les chambres de traitement de la toxicomanie 

(CTT) du tribunal de première instance, car il 

n'existe aucun mandat légal. 

 

Que fera le ministre pour répondre à la demande de 

la ministre flamande de la Justice visant à associer 

le secteur de l'aide à l'élaboration d'un projet de loi 

fédéral sur les trajets restauratifs? Les maisons de 

justice disposeront-elles d'un ancrage légal? 

Veillera-t-on à un fonctionnement uniforme des 

CTT? 

 

07.01  Marijke Dillen (VB): De justitiehuizen 

werken momenteel vrijwillig mee aan de 

Drugsopvolgingskamers (DOK's) van de rechtbank 

van eerste aanleg, omdat er geen wettelijk mandaat 

bestaat. 

 

Wat zal de minister doen om tegemoet te komen 

aan de vraag van de Vlaamse minister van Justitie 

om de hulpverlening te betrekken bij het uitwerken 

van een federaal wetsontwerp rond 

hersteltrajecten? Komt er een wettelijke verankering 

voor de justitiehuizen? Zal er gezorgd worden voor 

een uniforme werking bij de DOK's? 

 

07.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Le troisième volet de l'avant-projet de 

loi visant à rendre la justice plus humaine, plus 

rapide et plus ferme prévoit l'élaboration d'un cadre 

légal pour les trajets restauratifs. Les textes ont été 

examinés au sein du groupe de travail permanent 

de la CIM Maisons de justice et ont été approuvés, 

après ajustements, par le Conseil des ministres du 

23 décembre 2022. Ce projet est à présent soumis 

à l'avis du Conseil d'État et de nouveaux avis ont 

été demandés aux communautés. 

 

Il est effectivement important de mettre en place 

une procédure uniforme. Le projet de loi fournit un 

cadre dans lequel les tribunaux peuvent décider, en 

collaboration avec les partenaires, pour quelles 

problématiques ils mettront en œuvre ce cadre légal 

pour le trajet restauratif. En effet, les besoins sont 

également différents. Le rôle des maisons de justice 

sera ancré dans la loi, tout comme celui des autres 

services d'aide. 

 

Une concertation a été menée avec les 

communautés au sein de la CIM Maisons de 

justice. Les maisons de justice assureront le suivi 

de l'aide. Il s'agit d'une compétence des 

communautés. La concertation faîtière avec les 

services d'aide aura lieu au sein d'un groupe de 

travail de la Cellule Générale de Politique en 

matière de Drogues. Chaque tribunal se concertera 

de manière autonome avec les partenaires locaux 

en matière d'aide. 

 

07.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): In het derde deel van het 

voorontwerp van wet om justitie menselijker, sneller 

en straffer te maken wordt een wettelijk kader 

uitgewerkt voor de hersteltrajecten. De teksten 

werden besproken in de permanente werkgroep 

van de IMC Justitiehuizen en werden na 

aanpassingen goedgekeurd door de ministerraad 

van 23 december 2022. Dit ontwerp ligt nu ter 

advies bij de Raad van State en er werden nieuwe 

adviezen gevraagd aan de gemeenschappen.  

 

Een uniforme werkwijze is inderdaad belangrijk. Het 

wetsontwerp biedt een kader waarbinnen de 

rechtbanken samen met de partners kunnen 

beslissen voor welke problematieken zij dit 

wettelijke kader voor het hersteltraject zullen 

uitwerken. Er zijn immers ook verschillende noden. 

De rol van de justitiehuizen wordt wettelijk 

verankerd, net zoals deze van de andere 

hulpverleningsinstanties. 

 

Er werd met de gemeenschappen overlegd in de 

IMC Justitiehuizen. De justitiehuizen zullen instaan 

voor de opvolging van de hulpverlening. Dat is een 

bevoegdheid van de gemeenschappen. Het 

overkoepelend overleg met de hulpverlening zal 

gebeuren in een werkgroep van de Algemene Cel 

Drugsbeleid. Elke rechtbank zal autonoom 

overleggen met plaatselijke partners voor de 

hulpverlening. 

 

07.03  Marijke Dillen (VB): Quand pouvons-nous 

espérer disposer de ce projet de loi? 

 

07.03  Marijke Dillen (VB): Wanneer mogen wij dat 

wetsontwerp verwachten?  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

08 Question de Marijke Dillen à Vincent 08 Vraag van Marijke Dillen aan Vincent 
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Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Le déploiement de la méthode de lutte 

contre la drogue de la PJF du Limbourg" 

(55033448C) 

 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De uitrol van de werkwijze van de FGP 

Limburg inzake drugsbestrijding" (55033448C) 

 

08.01  Marijke Dillen (VB): En collaboration avec le 

parquet du Limbourg, la PJF a augmenté les 

effectifs de la section EcoFin dans le but 

d'intensifier la lutte contre le crime organisé. En cinq 

ans, 130 millions d'euros ont ainsi pu être 

récupérés. Ce projet devrait être déployé sur 

l'ensemble du territoire. 

 

Ce déploiement a-t-il déjà débuté? Des 

recrutements supplémentaires sont-ils prévus dans 

les autres provinces? Des moyens ont-ils été 

dégagés à cette fin? Quand les premiers résultats 

sont-ils attendus? 

 

08.01  Marijke Dillen (VB): Samen met het 

Limburgse parket verhoogde de FGP de mankracht 

op de sectie EcoFin, met als doel de 

georganiseerde misdaad harder te bestrijden. In vijf 

jaar tijd kon zo 130 miljoen euro worden 

gerecupereerd. Dit project zou over het volledige 

grondgebied moeten worden uitgerold. 

 

Is men hiermee al begonnen? Komen er extra 

wervingen in de andere provincies? Werden er 

hiervoor middelen vrijgemaakt? Wanneer vallen de 

eerste resultaten te verwachten? 

 

08.02 Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Au début de l'année 2022 a été 

diffusée en interne une directive qui prévoit entre 

autres la mise en place d'une équipe du patrimoine 

et une équipe PLUK dans chaque PJF. La création 

de ces équipes va bon train. Avant cette directive, 

des équipes PLUK existaient déjà au sein de 

certaines PJF. Actuellement, des équipes PLUK 

existent à Anvers, Bruxelles, en Flandre orientale, à 

Louvain, dans le Limbourg, au Luxembourg et en 

Flandre occidentale. Leur fonctionnement est 

constamment évalué et ajusté. Une première 

évaluation approfondie sera réalisée 

prochainement. 

 

Les parquets ont été renforcés en 2022 par six 

substituts fiscaux et six experts. Un certain nombre 

de recrutements sont encore en cours. Six experts 

supplémentaires renforceront encore les parquets 

en 2023. 

 

Cela implique un investissement de 1,2 million 

d'euros sur une base annuelle pour les parquets. 

En outre, on investit aussi dans le recrutement 

d'enquêteurs EcoFin supplémentaires à la PJF. Cet 

investissement fait partie de l'enveloppe de 

195 enquêteurs supplémentaires, dont je viens de 

parler. 

 

08.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Begin 2022 werd intern een richtlijn 

verspreid, waarin onder meer wordt vastgelegd dat 

in elke FGP een patrimonium- of plukteam wordt 

opgericht. De oprichting is volop bezig. Voor deze 

richtlijn waren er ook al plukteams binnen sommige 

FGP's. Op dit ogenblik bestaan er plukteams in 

Antwerpen, Brussel, Oost-Vlaanderen, Leuven, 

Limburg, Luxemburg en West-Vlaanderen. De 

werking wordt constant geëvalueerd en bijgestuurd. 

Een eerste grondige evaluatie wordt binnenkort 

uitgevoerd. 

 

 

 

De parketten werden in 2022 versterkt met zes 

fiscale substituten en zes deskundigen. Een aantal 

wervingen loopt nog. Ook in 2023 komt er een extra 

versterking van zes deskundigen. 

 

 

Het betreft een investering van 1,2 miljoen euro op 

jaarbasis voor de parketten. Bovendien wordt ook 

geïnvesteerd in extra EcoFin-speurders bij de FGP. 

Die investering maakt deel uit van de enveloppe 

van 195 extra speurders, waarover ik daarnet heb 

gesproken. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Question de Marijke Dillen à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "L'avis du Conseil d'État sur le projet d'arrêté 

royal relatif à la publicité pour les jeux de hasard" 

(55033466C) 

 

09 Vraag van Marijke Dillen aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "Het advies van de Raad van State over het 

ontwerp-KB m.b.t. reclame voor kansspelen" 

(55033466C) 

 

09.01  Marijke Dillen (VB): Le Conseil d'État a 

rendu un avis concernant un projet d'arrêté royal 

09.01  Marijke Dillen (VB): De Raad van State 

heeft een advies verstrekt over een ontwerp van KB 
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relatif à la restriction de la publicité pour les jeux de 

hasard et les paris. L'avis a une portée limitée, mais 

il est clair. Le Conseil d'État fait valoir qu'une 

restriction de la publicité pour le secteur privé ne 

peut être imposée que si la Loterie Nationale, qui ne 

serait pas soumise à cette restriction, respecte un 

certain nombre d'obligations. La Loterie Nationale 

doit notamment s'engager dans la prévention de la 

dépendance au jeu et prendre des mesures pour 

promouvoir le "jeu responsable". Le Conseil d'État 

estime qu'aucune analyse objective et actualisée ne 

démontre que la Loterie Nationale remplit ses 

obligations.  

 

Que pense le ministre de cet avis? Sur la base de 

quelle analyse la Loterie Nationale est-elle 

exemptée de la restriction de la publicité? Le 

ministre est-il disposé à traiter le secteur privé et la 

Loterie Nationale sur un pied d'égalité et donc à 

revoir le projet? 

 

rond de beperking van reclame voor kansspelen en 

weddenschappen. Het is een beperkt advies, maar 

het is wel duidelijk. De Raad stelt dat een 

reclamebeperking aan de private sector alleen kan 

worden opgelegd als de Nationale Loterij, die de 

beperking niet krijgt opgelegd, voldoet aan een 

aantal verplichtingen. Die houden in dat de 

Nationale Loterij aan gokverslavingspreventie moet 

doen en dat ze maatregelen moet nemen om 

'verantwoord spel' te bevorderen. De Raad vindt dat 

uit objectieve en geactualiseerde analyses niet blijkt 

dat de Nationale Loterij aan haar verplichtingen 

voldoet.  

 

Wat vindt de minister van het advies? Op basis van 

welke analyse wordt de Nationale Loterij vrijgesteld 

van de reclamebeperking? Is de minister bereid de 

private sector en de Nationale Loterij gelijk te 

behandelen en het ontwerp dus te herzien?  

 

09.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Le Conseil d'État estime que les 

restrictions imposées sur la publicité pour les jeux 

de hasard peuvent objectivement et 

raisonnablement se justifier, mais il critique le fait 

que ces restrictions ne s'appliquent pas à la Loterie 

Nationale. Selon le Conseil d'État, la Loterie 

Nationale doit démontrer qu'elle prend des mesures 

afin de protéger les joueurs. Le gouvernement a 

donc décidé que la Loterie Nationale serait soumise 

aux mêmes mesures que les autres acteurs, 

compte tenu des produits et du risque de 

dépendance.  

 

Pour tous les produits que la Loterie Nationale 

propose dans le cadre de sa licence F1, à savoir 

tous les paris sportifs, elle doit se conformer à la loi 

sur les jeux de hasard de 1999. Tous les jeux de 

hasard présentant un risque similaire de 

dépendance seront traités sur un pied d'égalité, 

quel que soit le fournisseur. En outre, le contrat de 

gestion entre la Loterie Nationale et le 

gouvernement stipule que la publicité sera limitée à 

ce qui est nécessaire pour atteindre l'objectif de 

canalisation fixé. Le ministre Van Peteghem y 

veillera. 

 

09.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): De Raad van State acht de 

beperkingen op gokreclame objectief en redelijk te 

verantwoorden, maar uitte kritiek op het feit dat de 

beperkingen niet voor de Nationale Loterij zouden 

gelden. De Nationale Loterij moet volgens de Raad 

aantonen dat ze maatregelen neemt om de spelers 

te beschermen. Daarom heeft de regering beslist 

dat de Nationale Loterij dezelfde maatregelen 

opgelegd zal krijgen als de andere spelers, rekening 

houdend met de producten en met het 

verslavingsrisico.  

 

 

Voor alle producten die de Nationale Loterij 

aanbiedt onder haar F1-vergunning, namelijk alle 

sportweddenschappen, moet ze voldoen aan de wet 

op de kansspelen van 1999. Alle kansspelen met 

een gelijkaardig risico op verslaving, worden gelijk 

behandeld, onafhankelijk van de aanbieder. Verder 

staat in het beheerscontract tussen de Nationale 

Loterij en de regering dat reclame zich beperkt tot 

wat nodig is om de opgelegde 

kanalisatiedoelstelling te halen. Minister Van 

Peteghem zal hierop toezien.  

 

09.03  Marijke Dillen (VB): Il est important de 

traiter la Loterie Nationale de la même manière que 

le secteur privé. Quand pouvons-nous espérer 

recevoir un projet de texte de la part du 

gouvernement? 

 

09.03  Marijke Dillen (VB): Het is belangrijk om de 

Nationale Loterij op dezelfde manier te behandelen 

als de private sector. Wanneer mogen we een 

ontwerp van de regering verwachten?  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

10 Question de Marijke Dillen à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

10 Vraag van Marijke Dillen aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 
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sur "La décision du tribunal de Namur 

concernant le contrôle EPIS" (55033467C) 

 

over "De beslissing van de rechtbank van Namen 

inzake de EPIS-controle" (55033467C) 

 

10.01  Marijke Dillen (VB): L'Union Professionnelle 

des Agences de Paris (UPAP) a engagé une 

procédure en justice contre une loi qui les oblige 

depuis octobre à photographier tous leurs clients, à 

photocopier leur carte d'identité et à conserver ces 

données pendant dix ans. Dans son jugement, le 

tribunal de Namur estime que cela constitue une 

violation des règles en matière de respect de la vie 

privée et qu'il est dérangeant que ces règles 

d'identification ne s'appliquent pas à ceux qui 

achètent des produits de la Loterie Nationale. 

 

Quelle est la position du ministre? Se concertera-t-il 

avec le secteur? 

 

10.01  Marijke Dillen (VB): De beroepsvereniging 

van wedkantoren (BVWK) trok naar de rechter 

tegen een wet die hen sinds oktober verplicht om al 

hun klanten te fotograferen, hun identiteitskaart te 

kopiëren en deze gegevens gedurende tien jaar bij 

te houden. Volgens het vonnis van de rechtbank 

van Namen is dit een overtreding van de 

privacyregels en is het storend dat deze 

identificatieregels niet gelden voor wie producten 

van de Nationale Loterij koopt. 

 

 

Wat is het standpunt van de minister? Zal de 

minister overleggen met de sector? 

 

10.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Je ne suis pas surpris que les 

agences de paris craignent de perdre de l'argent si 

elles doivent refuser les joueurs à problème, car 

l'industrie des jeux de hasard réalise 40 % de son 

chiffre d'affaires grâce à eux. 

 

Le système d'information des personnes exclues 

(Excluded Persons Information System, EPIS) est 

déjà mis en œuvre sans problèmes depuis plus de 

dix ans pour les casinos, les jeux automatiques, les 

salles de jeux et les sites de paris. L'arrêté royal du 

20 mars 2022 ne fait qu'exécuter ce qui avait déjà 

été prévu en 2019 dans la loi sur les jeux de 

hasard. La Cour constitutionnelle a d'ailleurs 

débouté les agences de paris. Le Conseil d'État n'a 

pas non plus suivi leur argumentation. Depuis des 

années déjà, le secteur des jeux de hasard 

conteste systématiquement chaque décision que 

nous prenons pour mieux protéger les personnes 

vulnérables. Il s'agit d'une décision en référé que 

nous allons d'office contester en appel. Il est dès 

lors inutile de faire d'autres déclarations à ce stade-

ci. 

 

10.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Het verbaast me niet dat de 

wedkantoren vrezen geld te verliezen wanneer ze 

gokverslaafden moeten weigeren, want 40 % van 

de omzet van de gokindustrie wordt geboekt op de 

kap van gokverslaafden. 

 

Het Excluded Persons Information System (EPIS) 

wordt al meer dan tien jaar zonder probleem 

uitgevoerd voor de casino's, speelautomaten, 

speelhallen en gokwebsites. Het KB van 20 maart 

2022 voert enkel uit wat in 2019 al in de 

Kansspelwet was vastgelegd. Het Grondwettelijk 

Hof gaf de wedkantoren trouwens ongelijk. Ook de 

Raad van State volgde niet. De goksector bestrijdt 

al jaren systematisch elke beslissing die wij nemen 

om kwetsbare mensen beter te beschermen. Dit is 

een uitspraak in kortgeding en wij gaan sowieso in 

beroep. Het is dan ook niet opportuun om nu reeds 

verdere uitspraken te doen. 

 

10.03  Marijke Dillen (VB): Je partage les 

préoccupations concernant la protection des 

joueurs dépendants et de leurs familles. 

Cependant, le jugement est clair. Non seulement la 

législation viole les règles du RGPD, mais il est 

également incorrect qu'elle ne s'applique pas à la 

Loterie Nationale. Une concertation avec l'ensemble 

du secteur s'avère donc nécessaire. 

 

10.03  Marijke Dillen (VB): Ik deel de bezorgdheid 

over de bescherming van gokverslaafden en hun 

families. Het vonnis is echter duidelijk. De 

wetgeving overtreedt niet alleen de GDPR-regels, 

het is ook niet correct dat ze niet geldt voor de 

Nationale Loterij. Er is dus nood aan overleg met de 

hele sector. 

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 55033503C de 

M. Boukili est reportée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55033503C van de 

heer Boukili wordt uitgesteld. 

 

11 Question de Khalil Aouasti à Vincent 11 Vraag van Khalil Aouasti aan Vincent 



 25/01/2023 CRABV 55 COM 976 

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

20 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "Le double nom" (55033511C) 

 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De dubbele familienaam" (55033511C) 

 

11.01  Khalil Aouasti (PS): Le nombre de parents 

utilisant la loi du 8 mai 2014, qui instaure l'égalité de 

l'homme et de la femme dans la transmission du 

nom patronymique, est en constante augmentation: 

10 % en 2022 par rapport à l'année précédente. 

Une normalisation progressive semble en cours, 

mais des parents ont essuyé des refus d'inscription 

du double nom sans fondement légal, sans doute 

par des agents de l'état civil mal informés.  

 

 

 

 

Bien que la loi du 18 juin 2018 ait simplifié les 

procédures, aucun changement de nom n'est 

possible, sauf pour des motifs graves. En France, 

depuis le 1er juillet 2022, une procédure simplifiée 

permet aux enfants majeurs de modifier leur nom 

afin de porter le nom de la mère, du père ou des 

deux, dans l'ordre choisi. 

 

 

Quelles formations sont-elles dispensées aux 

agents de l'état civil sur la transmission du double 

nom? En cas de refus, quelles sont les possibilités 

de recours? Avez-vous des statistiques des refus? 

Quelles sont les motivations? Combien de recours 

ont-ils été introduits? Une décision judiciaire 

attribuant le double nom à un enfant peut-elle servir 

de fondement pour enregistrer un autre enfant de la 

même fratrie? Quelles procédures facilitent-elles 

l'usage du double nom en Belgique pour les enfants 

majeurs? Ne serait-il pas opportun de modifier la 

loi?  

 

11.01  Khalil Aouasti (PS): Het aantal ouders dat 

gebruikmaakt van de wet van 8 mei 2014, waarbij 

de gelijkheid tussen mannen en vrouwen bij de 

wijze van naamsoverdracht ingevoerd wordt, neemt 

gestaag toe: in 2022 met 10 % ten opzichte van het 

jaar voordien. Het lijkt erop dat er een progressieve 

normalisering aan de gang is, maar sommige 

ouders werden geconfronteerd met een weigering 

om de dubbele familienaam in te schrijven, zonder 

dat er daarvoor een wettelijke grondslag bestond, 

wellicht door slecht geïnformeerde ambtenaren van 

de burgerlijke stand.  

 

Hoewel de procedures bij de wet van 18 juni 2018 

vereenvoudigd werden, is een naamswijziging niet 

mogelijk, tenzij voor zwaarwichtige redenen. In 

Frankrijk kunnen meerderjarige kinderen sinds 1 juli 

2022 via een vereenvoudigde procedure hun 

familienaam wijzigen om de naam van hun moeder, 

hun vader of beide in de volgorde van hun keuze te 

dragen.  

 

Welke opleidingen krijgen de ambtenaren van de 

burgerlijke stand over de overdracht van de dubbele 

familienaam? Welke mogelijkheden tot hoger 

beroep bestaan er in het geval van een weigering? 

Beschikt u over cijfers met betrekking tot de 

weigeringen? Wat zijn de redenen daarvoor? Hoe 

vaak werd er hoger beroep aangetekend? Kan een 

rechterlijke beslissing waarbij een kind een dubbele 

familienaam krijgt als wettelijke grondslag dienen 

voor de inschrijving van een ander kind van 

hetzelfde broeder- en zusterschap? Welke 

procedures faciliëren het gebruik van de dubbele 

familienaam in België voor de meerderjarige 

kinderen? Is een wetswijziging niet aan de orde?   

 

11.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

français): Depuis l'entrée en vigueur de la loi, 

l'attribution du double nom est en augmentation, ce 

dont je me réjouis. Mon administration participe à 

des journées d'étude sur la thématique. Les 

officiers de l'état civil disposent de circulaires 

interprétatives pour les aider.  

 

 

Mon administration est sollicitée pour donner des 

avis dans certains cas spécifiques. Au besoin, la 

Commission permanente de l'état civil arrête des 

positions communes aux acteurs concernés. Je n'ai 

pas connaissance de problèmes ou de refus d'acter 

le nom souhaité qui ne soient pas liés à des motifs 

légaux.  

 

 

11.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Frans): Sinds de wet in werking getreden is, zit de 

toekenning van de dubbele familienaam aan 

kinderen in de lift en dat is volgens mij een goede 

zaak. Mijn administratie neemt deel aan 

studiedagen over dit onderwerp. De ambtenaren 

van de burgerlijke stand kunnen terugvallen op 

interpretatieve omzendbrieven om hen te helpen.  

 

Vaak wordt er een beroep gedaan op mijn 

administratie om advies te verstrekken over 

bepaalde specifieke gevallen. Indien nodig bepaalt 

de Vaste Commissie voor de Burgerlijke Stand 

gezamenlijke standpunten voor de betrokken 

stakeholders. Het is mij niet bekend dat er zich bij 

het in de akte opnemen van de gewenste naam 

problemen of weigeringen zouden voordoen die 

geen verband houden met wettelijke motieven. 
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L'officier de l'état civil ne peut remettre en cause le 

choix des parents mais vérifie que le nom choisi 

peut être transmis selon la loi. Par exemple, il 

n'acceptera pas un prénom identique à celui déjà 

attribué à un frère ou une sœur, en vertu du 

principe d'unité de noms au sein de la fratrie.  

 

 

 

 

 

Par ailleurs, il doit attribuer un nom dans son acte 

de naissance. Le refus porte sur le nom parce qu'il 

n'est pas conforme aux dispositions légales. Il n'y a 

pas de statistiques de ces refus.  

 

 

De ambtenaar van de burgerlijke stand mag de 

keuze van de ouders niet ter discussie stellen, maar 

verifieert of de gekozen naam conform de wettelijke 

bepalingen doorgegeven kan worden. Hij zal 

bijvoorbeeld niet aanvaarden dat de ouders een 

voornaam kiezen die identiek is met de voornaam 

die al aan een broertje of zusje van het kind 

gegeven werd, aangezien dat zou indruisen tegen 

het principe van eenheid van naam van kinderen 

van hetzelfde ouderpaar.  

 

De ambtenaar van de burgerlijke stand moet het 

kind in de geboorteakte trouwens een naam 

toekennen. De weigering betreft de gekozen naam, 

omdat die niet conform de wettelijke bepalingen is. 

Over deze weigeringen zijn er geen cijfers 

beschikbaar.  

 

Une décision judiciaire attribuant un double nom 

peut servir de fondement lorsqu'on enregistre le 

nom d'enfants nés ensuite des mêmes parents. Ce 

nom s'impose alors à ceux-ci.  

 

 

Par contre, l'officier d'état civil ne peut se baser sur 

cette décision pour enregistrer le nom d'un enfant 

de la même fratrie né antérieurement. Et il ne peut 

procéder au changement de nom des autres 

enfants si aucune procédure n'a été menée à leur 

égard. Les parents pourront toutefois introduire une 

demande auprès de l'administration pour rétablir 

l'unité du nom de la fratrie. 

 

 

L'objectif des réformes n'est pas la généralisation 

du double nom. Le législateur entendait limiter les 

discriminations hommes/femmes en consacrant 

l'autonomie de volonté des parties. 

 

 

La Cour constitutionnelle a récemment considéré 

que les adultes doivent pouvoir faire acter leur 

nouveau nom, qui peut être double, dans toutes les 

décisions judiciaires établissant un nouveau lien de 

filiation. J'envisage un projet de loi répondant à ces 

critiques, mais aussi pour reconnaître à l'enfant la 

faculté de faire acter le double nom si un nouveau 

lien de filiation est établi après sa majorité. 

 

Een rechterlijke beslissing waarbij een dubbele 

familienaam wordt toegekend aan een kind, kan 

dienen als basis voor de registratie van de 

familienaam van de volgende kinderen van dezelfde 

ouders. Die krijgen verplicht dezelfde familienaam. 

 

De ambtenaar van de burgerlijke stand kan zich 

echter niet baseren op die beslissing voor de 

registratie van de achternaam van eerder geboren 

kinderen van dezelfde ouders. Hij is ook niet 

gemachtigd om de namen van de andere kinderen 

te veranderen als die niet het voorwerp uitmaakten 

van een gerechtelijke procedure. Ouders kunnen 

evenwel een aanvraag indienen bij de administratie 

opdat al hun kinderen dezelfde achternaam krijgen. 

 

De hervormingen zijn niet gericht op een algemene 

invoering van de dubbele familienaam. De wetgever 

wilde discriminatie tussen mannen en vrouwen 

wegwerken en de vrije keuze van de betrokken 

partijen bekrachtigen. 

 

Onlangs oordeelde het Grondwettelijk Hof dat 

volwassenen de mogelijkheid moeten krijgen om 

hun, mogelijk dubbele, nieuwe achternaam te laten 

registreren naar aanleiding van een rechterlijke 

beslissing waarbij een nieuwe afstammingsband 

wordt vastgelegd. Ik overweeg een wetsontwerp in 

te dienen dat aan die criteria voldoet en dat 

kinderen ook in staat stelt om de dubbele 

familienaam te laten registreren als er een nieuwe 

afstammingsband wordt vastgelegd nadat zij 

meerderjarig zijn geworden. 

 

Depuis le 1er août 2018, les recours contre les refus 

de changement de nom relève du tribunal de la 

famille. Depuis le 1er septembre 2022, la procédure 

a un caractère unilatéral; l'État n'est donc pas à la 

cause. 

Sinds 1 augustus 2018 is de familierechtbank 

bevoegd voor het hoger beroep tegen een 

weigering om een familienaam te wijzigen. Sinds 

1 september 2022 gaat het over een eenzijdige 

procedure; de Staat is dus niet in het geding. 
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Mon administration n'est informée d'un recours 

qu'en cas de besoin du dossier pour le tribunal. Ces 

décisions judiciaires n'étant pas notifiées au SPF 

Justice, il ne dispose pas de statistiques sur les 

recours. 

 

 

Mais, depuis le 1er août 2018, il est informé de 

51 recours, huit concernant des demandes 

d'attribution du double nom des parents; il y a deux 

autorisations par le tribunal de la famille, un refus et 

un refus en appel. Les autres recours sont 

pendants ou leur issue est inconnue. 

 

 

Mijn administratie wordt alleen over een hoger 

beroep geïnformeerd als de rechtbank het 

administratieve dossier nodig heeft. Aangezien die 

rechterlijke beslissingen niet aan de FOD Justitie 

gemeld worden, beschikt deze dus niet over cijfers 

met betrekking tot de hogere beroepen.  

 

De FOD Justitie is wel op de hoogte van 51 hogere 

beroepen sinds 1 augustus 2018. Acht daarvan 

gaan over de toekenning van de dubbele 

familienaam van de ouders. Het gaat over twee 

toestemmingen van de familierechtbank, een 

weigering en een weigering in hoger beroep. De 

andere hogere beroepen zijn nog hangende of de 

uitkomst ervan is onbekend.  

 

11.03  Khalil Aouasti (PS): Votre réponse si 

complète devrait être transmise aux officiers de 

l'état civil.  

 

Je suis impatient de soutenir votre projet permettant 

aux personnes majeures de changer de nom ainsi 

que la position de leur second nom de famille. 

 

11.03  Khalil Aouasti (PS): Uw antwoord is zeer 

volledig en zou aan de ambtenaren van de 

burgerlijke stand bezorgd moeten worden. 

 

Met veel plezier zal ik uw ontwerp steunen, dat 

meerderjarigen de mogelijkheid biedt hun naam en 

de plaats van hun tweede familienaam te 

veranderen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

15 h 29. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 15.29 uur. 
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